
Protokół Nr VIII.2011 
sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 28 kwietnia 2011 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 15 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
 
Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji VIII sesji Rady Gminy Górzyca zmian poprzez dodanie do 
punktu 5 punkt 5a. o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania              
i wysokości dotacji z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 
p.w. Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich” . 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne proponowane 
wyżej zmiany. W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 15 głosami 
„za” przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXXVII/23/10 Rady 

Gminy Górzyca z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie zarządzenia poboru 
podatków w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości ich wynagrodzenia.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Górzyca 
uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne              
o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
użyteczności publicznej Gminy Górzyca. 

5a. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i wysokości dotacji z  
      budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w.  

 



      Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich. 
6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 

2010 r., w tym z działalności Środowiskowego Domu Samopomocowego 
oraz z realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 

7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                     
w Górzycy za 2010 rok.  

8. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Górzyca. 
9. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad VIII  sesji Rady Gminy. 
 

Realizacja porządku obrad: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXXVII/23/10 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie zarządzenia poboru podatków w 
drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości ich 
wynagrodzenia.  
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor ds. podatków, opłat i 
funduszy strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko.  Poinformował, że 
zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  
właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i 
opłat w granicach określonych  w odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i 
opłatach  lokalnych, podatek rolny). Zgodnie z art. 6 b ustawy z dnia 15 
listopada 1984 r. o podatku rolnym  (Dz.U. z 2006 Nr 136 poz. 969) oraz art. 6 
ust 8 ustawy z dnia 30 października 2002 o podatku leśnym (Dz.U.  z 2002, Nr 
200  poz. 1682 z późn. zm.) art. 6 ust. 12, art. 14 pkt 3 ustawy z dnia 12 stycznia 
1991 r. o podatkach   i opłatach lokalnych Rada Gminy może zarządzać pobór 
podatku rolnego oraz leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określać 
inkasentów  i wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
 

 



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym    
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego i 
gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  
XXXVII/23/10 Rady Gminy Górzyca z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie 
zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów      
i określenia wysokości ich wynagrodzenia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr VIII.41.2011 
została podjęta 15 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Górzyca uprawnień 
do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów użyteczności publicznej 
Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Zbigniew Nerko. W uzasadnieniu poinformował, że zgodnie z art. 
4 ust. 1 pkt 2 ustawy o gospodarce komunalnej organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego stanowi o wysokości cen i opłat albo o sposobie 
ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności  publicznej 
jednostek samorządu terytorialnego. Ustawodawca w ustępie 2 tego przepisu 
przewidział możliwość powierzenia tych uprawnień organowi wykonawczemu 
jednostki samorządu terytorialnego - wójtowi gminy. Powierzenie uprawnień 
przyspieszy tok postępowania przy ustalaniu i zmianie cen i opłat w zakresie 
usług świadczonych na cmentarzach komunalnych Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym    
i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego i 
gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Radna Stanisława Urban zapytała czy w ostatnich okresie zmieniły się opłaty? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że opłaty nie wzrosły zmieniła się tylko 
wysokość podatku VAT do 23%. 

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi 
Gminy Górzyca uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi 
komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie                  
z obiektów użyteczności publicznej Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr VIII.42.2011 
została podjęta 15 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5a 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i wysokości dotacji z budżetu 
Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w 
Laskach Lubuskich. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. 
Kom. Agnieszka Malecka.  W uzasadnieniu poinformowała, że celem podjęcia 
niniejszej uchwały jest przekazanie dotacji na planowane prace konserwatorskie 
przy kościele w Laskach Lubuskich, który wymaga podjęcia pilnych prac 
konserwatorskich. Dotacja zostanie przekazana na podstawie umowy zawartej 
pomiędzy Gminą Górzyca a Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. MNP w Laskach 
Lubuskich, w której będą określone warunki przekazania i rozliczenia dotacji. 
Dotacja zostanie udzielona ze środków przeznaczonych na ten cel w budżecie 
Gminy Górzyca na rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały 
wprowadzony został do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i wysokości 
dotacji z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 
Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała Nr VIII.43.2011 
została podjęta 15 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2010 r., 
w tym z działalności Środowiskowego Domu Samopomocowego oraz                
z realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 
 

 



Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
Edyta Danicka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Komisja Rewizyjna dokonała 
kontroli Ośrodka Pomocy Społecznej i poprosił o przedstawienie informacji w 
tej sprawie Przewodniczącą komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Mazur odczytała treść 
protokołu z przeprowadzonej kontroli / protokół stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie omawiane było 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym         
i zostało pozytywnie zaopiniowane przez komisję sfery socjalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Górzycy za 2010 r., w tym z działalności Środowiskowego Domu 
Samopomocowego oraz z realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu 
alimentacyjnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. sprawozdanie zostało 
przyjęte 15 głosami „za” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                            
w Górzycy za 2010 rok.  
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Zbigniew Nerko. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Komisja Rewizyjna dokonała 
kontroli Ośrodka Pomocy Społecznej i poprosił o przedstawienie informacji w 
tej sprawie Przewodniczącą komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Mazur odczytała treść 
protokołu z przeprowadzonej kontroli / protokół stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie omawiane było 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu dzisiejszym         
i zostało pozytywnie zaopiniowane przez komisję rozwoju gospodarczego i 
gospodarki komunalnej. 

 



 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej   w Górzycy za 2010 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. sprawozdanie zostało 
przyjęte 15 głosami „za” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 8 
Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołów z obrad VII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr VII.2011 został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Ad. 9 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 

1) Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że wygląd i stan budynku stacji 
PKP w Górzycy jest skandaliczny. Obiekt straszy swoim wyglądem           
i stwarza zagrożenie dla osób tam przebywających. Kiedy to się zmieni? 
Radny zaproponował, aby na kolejną sesję Rady Gminy zostali zaproszeni 
przedstawiciele PKP i złożyli nam stosowne informacje co do dalszego 
użytkowania tego obiektu.  

 
2) Radny Ryszard Dębiński złożył wniosek o wykonanie barierki 

zabezpieczającej przy drodze Górzyca – Kostrzyn nad Odrą w kierunku 
ul. Ceglanej. Ponadto radny zwrócił uwagę na zły stan nawierzchni drogi 
przy ul. Wolności na odcinku od numeru 20 do 26. Wyrwy w asfalcie 
powodują gromadzenie się wody i błota, którą poruszające się pojazdy 
systematycznie od kilku lat brudzą znajdujące się tam budynki 
mieszkalne. Radny zaproponował, aby zostały postawione kosze na 
śmieci od przystanku autobusowego na ulicy Wolności w kierunku „małej 
szkoły” przy ul. Kolejowej. 

 
3) Radny Ryszard Dębiński zaproponował, aby doprowadzić do usunięcia  

kiosku „RUCH” i blaszanego straganu, które od kilku lat nie są 
użytkowane, są miejscem spotkań nocnych młodzieży i sukcesywnie 
niszczone. Ich wygląd w centrum Górzycy jest niewłaściwy.  

 



 
4) Radny Ryszard Dębiński wnioskuje o wykonanie chodnika na 

cmentarzu komunalnym w Górzycy, który przebiegałby wzdłuż 
cmentarza do bramy do bramy i dalej do ul. Rzepińskiej. 

 
5) Radny Rafał Baran złożył dwie pisemne interpelacje, które stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu. 
 

6) Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że w roku 2008 jako sołtys 
zgłosił wniosek dotyczący zwiększenia bezpieczeństwa na chodniku 
prowadzącym do szkoły Podstawowej w Pamięcinie poprzez 
zamontowanie barierek wzdłuż drogi. Pomimo obietnic Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad barierki nie zostały zamontowane 
do dnia dzisiejszego. Ponadto radny prosi o naprawę drogi prowadzącej 
na cmentarz komunalny oraz usunięcie uszkodzeń drogi wewnętrznej koło 
posesji Państwa Fiuk w Pamięcinie. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wystosowane było już kolejne pismo do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie wykonania barierek 
na dojściu do Szkoły Podstawowej w Pamięcinie. Czekamy na odpowiedź w tej 
sprawie. 
 

7) Radna Stanisława Urban poinformowała, że za w latach ubiegłych w 
okresie wiosny na naszym terenie uciążliwością jest plaga owadów: 
meszek i komarów. Czy istnieje możliwość zastosowania oprysków 
owadobójczych? 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to zabieg bardzo kosztowny i nie stać nas na 
to. Ponadto dodał, że lokalizacja gminy przy Odrze oraz w bliskim sąsiedztwie 
dużych wodnych akwenów powoduje, że te działania będą bezskuteczne. 
 
Ad. 10 
Wolne wnioski i informacje: 
 

1) Radna Janina Bryl przekazała wniosek mieszkańców Żabic o wykonanie 
chodnika około 200 m do cmentarza komunalnego w Żabicach. Radna 
spytała czy chodnik przy ul. Mickiewicza od posesji p. Krawczyk będzie 
dalej wykonany? Ponadto radna spytała czy jak w latach ubiegłych będzie 
prowadzone koszenie trawy w miejscach będących własnością gminy? 

Wójt Gminy odniósł się do pytania dotyczącego wykonania chodnika przy           
ul. Października i poinformował, że nie widzi potrzeby wykonania chodnika        
w dalszej części tej ulicy, ponieważ za posesją p. Krawczyka dalej nikt nie 
mieszka i wykonany wcześniej chodnik z prawej strony w zupełności 
zabezpiecza potrzeby w tym zakresie. 
 

 



     2) Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść odpowiedzi na złożoną 
interpelację przez radną Stanisławę Urban /pisemna odpowiedź stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11 
Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji / godz. 1400. 

           
       Przewodniczący Rady Gminy 
       (-) Krzysztof Bańka 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  

 
  

 
 
 

 


